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Nuuk, 14. 12.09

I medfør af § 36, stk. 1 i Landstingets  Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret:

1. Er der udført en undersøgelse iblandt befolkningen om der er interesse i Paarisas 

forebyggelsesinitiativer eller om hvilken effekt forebyggelsesinitiativerne har haft for 

målgrupperne? 

2. svarer de midler der bliver afsat til Paarisas initiativer til den ønskede effekt, eller 

burde man afsætte flere midler hertil?

3. med tanke på sammensætningen af personer der er i Inuunerittas arbejdsgruppe, er 

alle personer i samarbejdsgruppen virkelig passende til denne?

(Medlem af Inatsisartut, Malik Berthelsen Siumut)

Begrundelse:

Jeg er ikke i tvivl om, at Paarisas personale arbejder helhjertet med forebyggelse, det kan også ses 

af deres hjemmeside, at de har flere punkter de arbejder med i forbindelse med forebyggelse.

Jeg er endog interesseret at skulle få noget at vide om hvordan befolkningen betragter Paarisas me-

toder og hvor stort effekt forebyggelsen har på målgruppen.

For i Inuunerittas 7 initiativer fra 2007 – 2012 er der, hvis ikke jeg tager fejl kun 2 der har haft po-

sitiv effekt, og det er forebyggelsen mod alkoholforbruget og tobaksrygningen

.

Det er nemlig evident, at vold, aborter, seksuelt overførte sygdomme såsom gonorré og Chlamydia 

samt fedme og sukkersyge i forbindelse med for lidt motion ikke er blevet færre hvis ikke disse er 

øget, selvom målet klart har været at få disse tilfælde ned på så lille et niveau som det er muligt.

Hvis forebyggelsen ikke har haft positiv effekt, så er det på tide, at spørge os selv om hvad det er 

ved den anvendte metode vi må ændre ved eller hvad det er vi mangler i forbindelse med arbejdet?
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Jeg er af den mening, at forebyggelsesinitiativer rettet mod seksuelle aktiviteter er for banale og 

ikke har en effekt der sætter tankeaktiviteten i gang hos målgruppen.

Som eksempel skal jeg nævne den kampagne der pågår i TV om 2 unge der går rundt i sælskinds-

bukser, jeg citerer lige, ”de har fået barn efter nøje planlægning, selvfølgelig ved at anvende kon-

dom”. Vi ved alle sammen, at man ikke kan få én gravid ved at bruge kondom, derfor mener jeg, 

at kampagnerne må være mere realistiske og sætte tanker i gang hos målgruppen.

Da jeg så person sammensætningen af Inuunerittas arbejdsgruppe må jeg indrømme, at jeg blev 

lettere lang i ansigtet.

Hvis arbejdet på at gøre befolkningen sundere skal lykkedes, er jeg af den mening, at det ville 

være bedre hvis man sammensatte gruppen således, at der kom folk med kendskab til sport eller 

udøvere med. Det er nemlig dem der frem for personer der sidder i en stor administration der har 

kendskab til kroppens behov for at blive bevæget rundt.

Da der kun er 2 år tilbage for Inuuneritta bliver færdig med deres initiativer håber jeg at der bliver 

arbejdet for at effektiviseret og lavet nytænkning.
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